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H A N D I K A P P R Å D E T  F Ö R  FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, 
TRAFIKNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS 
PARKERINGS AB 

Protokoll nr 
10, 2005. 

 
Tid: Torsdag 17 november 2005, 14.00-17.00.   
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket. 
 
 
Justeras:  
 
 
Ken Gammelgård      Monicka Zachari 
 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter: Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall (R), 
Lasse Gustafsson (NHR), Hjördis Stolt (Astma/allergi) 
och Monicka Zachari (SRF).   
 
Förhinder: Åsa Jansson (RBU) och Marie Ryberg (RTP). 
 
Tjänstemän:  
Fastighets- och saluhallskontoret: Anne-Cristine Ehn och 
Klas Nilsson. 
Markkontoret: Inger Åberg §§ 1-5. 
Trafikkontoret: Ingegerd Forss §§ 5-8, Sara Malm §§ 1- 
5, Berit Mårtenson §§ 5-9, Catarina Nilsson §§ 5-8, 
Lennart Klaesson §§ 5-9 och Pernilla Johnni § 12. 
Stockholm Parkering: Björn Schwartz. 
 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
__________________________________________ 
Adr. Box 8311, 104 20 Stockholm. Tel. 508 26 000. 
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§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Monicka Zachari. 
 
§ 3. Protokollet för mötet 2005-10-27.   
Anmäls.  
 
§ 4. Broschyr om Handikapprådet. 
Sara Malm presenterar kompletterat förslag och texten 
mm diskuteras. Ändrat förslag redovisas på kommande 
möte. 
 
§ 5. Granskningar av ritningar mm.    
Catarina Nilsson och Berit Mårtenson redovisar hur 
arbetet utförs. 
 
Olika typer av handlingar granskas. Det kan t ex vara 
detaljplaner, bygglov och cykelprojekt. 
Mallar/checklistor används vid granskningen så att alla 
delar bevakas. Det kan röra angöringsavstånd för bil, att 
det går lätt att hitta entréerna osv. Det finns dock inte tid 
till att följa alla ärenden från början till slut. 
Projektledaren har ansvar för sitt eget projekt och ska se 
till att det blir bra lösningar. Det är inte heller så att alla 
ärenden remitteras till Tillgänglighetsprojektet. I vissa 
fall deltar någon från Tillgänglighetsprojektet under hela 
projektet. Besvärliga problem kan uppstå när ett område 
är kuperat. Ibland är det svårt att få gehör för 
tillgänglighetsfrågorna. Tyvärr har inte alltid de   
konsulter som anlitas tillräcklig kompetens på området. 
Samarbete sker med SL t ex om busshållplatser. 
Utvärderingar har exempelvis gjorts om lekplatser och 
det finns många positiva resultat.  
 
Rådet framhåller bland annat att belysningen av 
gångvägar  e t c  bör ägnas mer intresse och att det bör 
utföras funktionstester efter åtgärderna i högre 
utsträckning. 
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§ 6. Stadens riktlinjer för tillgänglighet och 
användbarhet. 
Lennart Klaesson framför att något nytt inte finns att 
rapportera bland annat på grund av Gatu- och 
fastighetskontorets omorganisation.  Handikapprådet ska 
ges tillfälle att yttra sig över det slutgiltiga förslaget 
innan det tas upp i nämnderna.  
 
§ 7. Tillgänglighetsprojektets åtgärdsprogram/plan 
2006 för synpunkter. 
Ingegerd Forss framför att det inte skett så stora 
förändringar i planerna för 2006 jämfört med tidigare år. 
Pengar för tillgänglighetsåtgärder går till Fastighets- och 
saluhallskontoret (5 mnkr), till Idrottsförvaltningen (10 
mnkr) och till Kulturförvaltningen (5 mnkr). Entré 
Stockholm får medel till sitt arbete med inventeringar 
och information. 4 mnkr avsätts för ny- och 
kompletterande belysning. Åtgärder utförs i varje 
stadsdel med bland annat ledning av  
tillgänglighetsplanerna. Arbetet med att upprätta 
tillgänglighetsplaner för samtliga stadsdelsförvaltningen 
håller på att slutföras. Nu återstår endast tre. Ränndalar 
byts ut och övergångsställen förbättras etc.  
 
Ingegerd Forss informerar även om det som föreslås i 
stadens budget för 2006. 
 
Kommunstyrelsen ska 
-under våren 2006 följa upp och utvärdera 
tillgänglighetsprojektet 
- se över behovet av uppföljning och kvalitetssäkring av 
stadens övriga tillgänglighetsarbete 
-under våren 2006 ta fram mätbara kriterier för målet om 
världens mest tillgängliga huvudstad 
-under våren 2006 ta fram en planering för stadens 
arbete med att eliminera enkelt avhjälpta hinder i publika 
lokaler och på offentliga platser fram till 2010. 
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Rådet ser med tillfredsställelse på det arbete som utförs 
och på det som planeras. Rådet anser att det bör tas fram 
en plan för enkelt åtgärdade hinder. Rådet påminner på 
nytt om behovet av en bra belysning t ex i parker och att 
det finns ledstråk som kan följas. 
 
§ 8. Kampanj riktad till näringslivet. 
Lennart Klaesson delar ut ett informationsblad  och 
rapporterar. 
 
Den 16 februari, åren 2006-2010, kommer Stockholms 
stad att dela ut ett pris – S:t Julian-priset till den 
butik/bank, restaurang/bar/café, 
biograf/teater/kulturlokal och hotell/konferenslokal som 
gjort förtjänstfulla insatser för att förbättra 
tillgängligheten i sina lokaler eller verksamheter. 
 
Information i form av affischer i tunnelbanan, annonser i 
tidningar, meddelanden i lokalradion mm kommer att 
ges om kampanjen. Pressen kommer att bjudas in av 
borgarrådet Leif Rönngren för att ta del av vad som ska 
hända. Handikapporganisationerna har fått 
förhandsinformation om kampanjen. En jury bestående 
av representanter för bland andra 
handikapporganisationerna, arkitekter och FO ska bildas. 
Efter en nomineringsomgång kommer juryn att utse 
pristagarna som får ta emot priset i Stadshuset. 
Undersökningar görs både före och efter kampanjen för 
att se på effekterna av arrangemanget.    
 
Rådet tycker att det som planeras är mycket bra.   
 
§ 9. Rapport från möte om Vällingby centrum tisdag 
8 november 2005 i Vällingby. 
Hjördis Stolt och Berit Mårtenson rapporterar. 
 
På det välbesökta mötet deltog bland andra 
representanter för Svenska Bostäder och det lokala  
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Handikapprådet. Upprustning har skett med exempelvis  
talat utrymningslarm och nya toaletter planeras. Det 
finns emellertid sådant som inte fått en tillfredsställande 
lösning. Det blir t ex smågatsten utan ledstråk på torget. 
Belysningen bör kompletteras, stora glasfönster bör 
markeras och telefoner ordnas.  
 
§ 10. Nivåskillnader vid Slussen för att komma 
mellan t ex Södermalmstorg och plan för att bland 
annat nå bussar som kör till Nacka. 
Bordläggs. 
 
§ 11. Handlingars och lokalers tillgänglighet (mötets). 
Christine Ehn och Klas Nilsson meddelar att en provning 
av bärbar hörselslinga ska ske 2 december kl. 09.00. 
Sittdynor för utlåning ska finnas i receptionen. (Se rådets 
protokoll nr 9/2005 § 10). 
 
Rådet anser att representant för Hörselskadades förening 
ska inbjudas till träffen om hörselslinga. 
 
§ 12 Utformning av busshållplats. 
Pernilla Johnni redovisar fråga som uppkommit vid 
granskning av ritning för busshållplats vid Skanstull.  
 
Rådet anser att typritningen ska följas men att även  
Synskadades förenings åsikter ska inhämtas.  
 
§ 13. Yttrande över Vägverkets rapport: 
Regeringsuppdrag om parkeringstillstånd för 
rörelsehindrade 2005-09-29.  
Förslag av Elisabeth Bergvall hade utsänts. Frågor 
diskuteras. Rådet avser att yttra sig över rapporten under 
januari 2006. 
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§ 14. Förslag om ny typ av sittbänk som kan placeras 
på belysningsstolpar.  
Rapport av Elisabeth Bergvall, Lasse Gustafsson och 
Monicka Zachari som provat bänken.  
 
Rådet anser att bänkarna måste förses med armstöd för 
att de ska fungera för alla. Bänkarna ska placeras så att 
de inte inkräktar på gångytan och ha en färg som 
kontrasterar mot omgivningen. När det gäller höjden mm 
hänvisas till programmet Stockholm – en stad för alla. 
  
 
§ 15. Protokoll nr 9/2005  från Kommunstyrelsens 
handikappråd. 
Anmäls. 
 
§ 16. Tid för nästa sammanträde. 
Torsdag 8 december 2005, 14-16.30. Förmöte med 
organisationernas representanter hålls 13.30. 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


